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Prima, Novinky: Problémy s udělováním titulů jsou i na FSV
UK
Praha 25. října 2009 (ČTK)
Někteří starší pedagogové Fakulty sociálních věd (FSV) Univerzity Karlovy v Praze získali podle jejího děkana Jakuba
Končelíka ne zcela běžným způsobem doktorské tituly. Informovaly o tom televize Prima a server Novinky.cz. Díky
takovému udělování titulů mohli zůstat zmínění učitelé ve funkcích. Končelík ale věří, že všichni si je zasloužili. FSV
je po plzeňské právnické fakultě a pražské Vysoké škole finanční a správní (VŠFS) už třetí fakultou, u níž se objevily
pochybnosti o tom, jak se tam studuje.
"V nedávných letech udělila Fakulta sociálních věd doktorský titul Ph.D. řadě svých starších pedagogů, kteří dosud
neměli vědeckou hodnost a potřebovali ji pro setrvání ve funkcích - tito pedagogové absolvovali 'doktorské' studium v
rekordně krátkých časech," napsal Končelík ve své práci před několika měsíci, ještě před svým zvolením děkanem.
Prima a Novinky uvedly, že nyní, už jako děkan FSV, svá slova mírní, ale za textem své práce si přesto stojí. "Mělo to
proběhnout v nějakém rozumnějším duchu, ale v žádném případě nepochybuji o tom, že jsou to lidi, kteří si tu vědeckou
hodnost zaslouží," řekl Primě. Podle jeho zprávy ale bylo dřív klidně možné získat doktorandský titul za dva roky. Mohlo
se to týkat i lidí, kteří nikdy nepublikovali žádný odborný text.
Problémy kolem studia se nejprve objevily na plzeňské právnické fakultě. Školou otřásá skandál s nestandardní délkou
studia několika set studentů včetně politiků a policistů a s plagiátorstvím při psaní školních prací. Další školou, kde
mohou být údajně problémy, je pražská VŠFS. Hospodářské noviny v pátek napsaly, že i tam se dalo získat titul za
podezřelých okolností třeba za pár měsíců a diplomová práce nemusela splňovat ani základní kritéria odborného textu.
Zástupci školy se hájí, že to není pravda a že jejich absolventi studovali podle zákona o vysokých školách.
Po aféře v Plzni zkontrolovalo ministerstvo školství právnické fakulty v Praze, Brně a Olomouci. V kontrolách pokračuje
i na dalších školách.


